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جزئیات دپوی ۴.۸ میلیون تنی کالای اساسی در ۱۳ بندر
گ�زارش گمرک ایران از موجودی ۴.۸ میلیون تنی کالاهای اساس�ی در گمرک و 

بنادر حکایت دارد.
ف��رود عس��گری- معاون امور گمرکی گم��رک ایران- آخرین وضعی��ت موجودی کالاهای 

اساسی در گمرک و بنادر را به ایسنا اعلام کرد.
طبق اعلام وی، تا ۱۷ فروردین ماه سال جاری در مجموع چهار میلیون و ۸۲۷ هزار و ۴۶۱ 
تن کالای اساس��ی ش��امل موجودی و کالاهای موجود در شناورهای پای اسکله و  منتظر در 
لنگرگاه در گمرک و بنادر اس��ت که از این میزان حدود سه میلیون و ۳۲ هزار تن مربوط به 
کالاهایی است که در گمرک دپو شده و مابقی که حدود یک میلیون و ۸۰۰ هزار تن است، 

در پای اسکله و منتظر در لنگرگاه برای تخلیه قرار دارد.
طبق این گزارش،  از موجودی سه میلیون و ۳۱ هزار تنی در ۱۳ بندر ایران، بیشترین میزان 
در بندر امام خمینی )ره( با حدود دو میلیون و ۲۷۰ هزار تن دپو شده و بعد از آن بندر شهید 

رجایی با حدود ۲۶۶.۷ هزار تن و امیرآباد با ۲۲۰.۹ هزار تن است.
در سایر بنادر نیز ۹۷.۱ هزار تن در بندر نوشهر، ۷۳.۲ هزار تن انزلی، ۴۳.۵ هزار تن چابهار، 
۲۲.۴ هزار تن آستارا، ۳۲.۷ هزار تن فریدون کنار، ۴.۷ هزار تن شهید باهنر ، ۸۳ تن در بندر 
خرمشهر و  ۷۰ تن در بندر لنگه موجود است. در آبادان نیز موجودی صفر گزارش شده است. 
گزارش معاون گمرک نشان می دهد که از مجموع حدود سه میلیون تنی کالاهای اساسی که 
در گمرک و بنادر موجود است ۲۰۵.۶ هزار تن گندم، ۱.۶ میلیون تن ذرت، جو ۱۸۵.۲ هزار 
تن، س��ویا ۱۸۷.۱ هزار تن، برنج ۶۳.۹ هزار تن، شکر ۶۷.۲ هزار تن، روغن خام ۳۸۷.۷ هزار 

تن، دانه های روغنی ۲۷۳ هزار تن است.
ام��ا از ح��دود یک میلیون و ۸۰۰ هزار تن کالای موجود در ش��ناورها،  ۴۶۶.۶ هزار تن در 
ش��ناورهای کنار اسکله است که اقلامی مانند گندم، ذرت، سویا، روغن و دانه های روغنی را 
در برمی گیرد. ۱.۳ میلیون تن نیز در شناورهای منتظر در لنگرگاه قرار دارد که شامل اقلامی 

مثل گندم، ذرت، دانه های روغنی و جو است.
جریان ورود و خروج کالای اساس��ی در گمرک و بنادر حاکی از آن اس��ت که تقریبا میزان 
ثابتی در چند ماه اخیر طی ش��ده اس��ت، گزارش بهمن ماه نیز بیانگر موجودی ۴.۹ میلیون 

تنی از مجموع موجود در بنادر و شناورها بود.

صدور و توقف مبهم یک بخشنامه

دستور ارزی گمرک لغو شد
گمرک ایران از لغو بخشنامه اخیر خود در رابطه با تعیین مصادیق پولشویی برای 

ورود ارز به کشور خبر داده است.
به گزارش ایس��نا، گمرک ایران در شش��م فروردین ماه س��ال جاری طی بخش��نامه ای به 
گمرک ه��ای اجرایی در رابطه با ورود ارز همراه مس��افر ش��اخص هایی را به عنوان مصادیق 
ظن به پولشویی اعلام و مورد تاکید قرار داد. این بخشنامه با مصوبه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی در رابطه با ورود نامحدود ارز چندان مطابقت نداشت که در گزارشی به آن پرداخته 
شد. اما اعلام رضا گلی - مدیرکل مرکز مبارزه با جرایم سازمان یافته گمرک ایران-  به ایسنا 

از لغو بخشنامه مربوطه در ۱۷ فروردین ماه حکایت دارد.
این مقام مسئول در گمرک ایران در این رابطه گفت: بعد از آنکه گمرک بخشنامه را صادر 
ک��رد، بانک مرک��زی در هفتم فروردین ماه در این خصوص ط��ی مکاتبه ای با گمرک ایران، 
مواردی را اعلام کرد که لازم ش��د جهت روشن شدن وضعیت نحوه اجرای مصوبات مربوطه 
و دستورالعمل بانک مرکزی و چگونگی کنترل ارز همراه مسافر بدون محدودیت، هماهنگی 

لازم با بانک مرکزی انجام شود.
این بخش��نامه در ش��رایطی لغو شده اس��ت که جریان صدور و چرایی لغو آن و آنچه که از 

سوی بانک مرکزی به گمرک اعلام شده مبهم باقی مانده است.
این در حالی اس��ت که در مهرماه ۱۳۹۷ و به دلیل شرایط ارزی کشور طی مصوبه شورای 
هماهنگ��ی اقتص��ادی دولت مقرر ش��د ورود ارز به صورت اس��کناس به داخل کش��ور بدون 
محدودیت و مطابق با ضوابط و مقررات بانک مرکزی و مقررات مبارزه با پولش��ویی توس��ط 
اش��خاص حقیقی و حقوقی مجاز باش��د. گفت و گوی ایسنا با دو تن از مدیران ارشد و سابق 
بانکی بر این تاکید داش��ت که بخش��نامه اخیر گمرک با مصوبه س��ران قوا همخوانی ندارد، 

هرچند که رعایت مقررات مبارزه با پولشویی مورد توجه است.

معاون بانک مرکزی:

نحوه تعامل با رمزارزها در مراحل نهایی و تصویب است
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی تاکید کرد: موضوع رمزارزها روز سه ش�نبه 
۱۶ فروردین در جلسه کارگروه اقتصاد دیجیتال تقریباً جمع بندی شده و آماده ارائه 

به ستاد هماهنگی اقتصادی دولت برای تصویب است.
ب��ه گزارش ایلنا، مهران محرمیان درخصوص آخرین تصمیمات بانک مرکزی در برخورد با 
موضوع رمزارزها گفت: درخص��وص دو موضوع رمزارزها یعنی تبادل و نگهداری همزمان در 
کارگروه اقتصاد دیجیتال پیگیری می ش��ود که این وظیفه به معاونت اقتصادی دولت سپرده 
ش��ده و بانک مرکزی مانند برخی وزارتخانه های عضوی از این کارگروه است و پیشنهادهای 

خود را ارائه کرده است.
وی با بیان اینکه ما در بانک مرکزی معتقدیم این قضیه )رمزارزها( اولاً نباید خیلی به آن 
دامن زده ش��ود، اظهار داش��ت: دامن زدن کامل به این مسئله می تواند حاکمیت پولی کشور 
را دچار مشکل کند. در عین حال برای بهره مند شدن کشور از بحث تکنولوژی بلاکچین هم 

نمی شود همه این فضا را بست و گفت هیچ کس در این حوزه فعالیت نکند.
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی ادامه داد: در کل الان این موضوع نهایی ش��ده که با 
وزارت صمت و با محوریت سامانه جامع تجارت از رمزارز استخراج شده در کشور برای واردات 
انجام ش��ود. محرمیان درخصوص تصویب قانون ثبت ملی داده ها در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: موضوع تبادل اطلاعات و داده ها چالش خیلی بزرگی اس��ت که بیش��ترین وقت 
این معاونت صرف آن می شود، اما مصوبه روز چهارشنبه ۱۷ فروردین مجلس شورای اسلامی 

یک اتفاق مثبت و قدم رو به جلویی است.

وزیر اقتصاد گفت: ارتق�ای توانمندی، اصلاح 
و پیراس�تگی ش�بکه بانکی اولویت کاری سال 

۱۴۰۱ است.
به گزارش ایلنا،  احس��ان خاندوزی در جلس��ه هم 
اندیشی با مدیران عامل بانک های دولتی و خصوصی 
کش��ور در وزارت اقتصاد برگزار شد ، گفت: امروز که 
داریم با هم صحبت می کنیم همه متغیرهای اقتصاد 
کلان تا پایان اس��فند ماه ب��ه جز ارقام مربوط به نرخ 
رشد اقتصادی که همیشه با تأخیری محاسبه و اعلام 
می ش��ود، مشخص اس��ت، اما حتماً از سایر شاخص 
های اقتصادی در وضع کنونی به لحاظ چش��م انداز 
مناس��بات خارجی و هم متغیره��ای مؤثر بر بودجه 

۱۴۰۱  مطلع هستید.
وی اف��زود: بنابرای��ن اکن��ون می ت��وان با قطعیت 
بیشتری پیرامون سیاست های اقتصادی سال ۱۴۰۱ 
صحبت ک��رد، در وزارت امور اقتص��ادی و دارایی به 
جهت نقش ویژه ای که ش��بکه بانکی در تأمین مالی 
دارد دو مسئله برای ما حائز اهمیت است، مسئله اول 
عبارت اس��ت از خود ش��بکه بانکی، به عبارت دیگر 
ما به دنبال این هس��تیم که همه تمهیداتی که برای 
بالا بردن درجه س��لامت ش��بکه بانکی لازم است و 
به هم��ان مفهومی که در ادبی��ات متعارف بانکداری 
نیز وجود دارد انجام دهی��م. بنابراین باید بر توانمند 
ش��دن، اصلاح ش��دن و پیراسته ش��دن شبکه بانکی 

تلاش کنیم.
وزیر اقتصاد ادامه داد:  شاید اگر خود بنده یا رئیس 
کل بان��ک مرکزی هم منتقدان��ه با برخی از مصوبات 

به ویژه مصوبات بودجه و مجلس هم مواجه هستیم، 
هم از همین زاویه نگاه اس��ت و اگر مصوباتی بخواهد 
ش��اخص های توانمندی و توانگری و سلامت بانکی را 
ب��ه مخاطره بیاندازد، ولو اینک��ه در کوتاه مدت برای 
گروه ه��ای دیگ��ری در بیرون اقتص��اد منفعت ایجاد 
کن��د) که آنها هم غالباً نیازهای درس��تی اس��ت( اما 
ب��ه هر حال برای تنظیم کردن رابطه همین نیازهای 
نامح��دود با منابع محدود خودمان باید هنر مدیریت 
اقتص��ادی را به خرج دهیم و از این منظر اس��ت که 
باید کمک کنیم و از شما هم می خواهیم که در کنار 

نکاتی که اش��اره کردید در داخل خود ش��بکه بانکی 
نیز به مثابه یک کسب و کار بانکی، این مسئله را در 

اولویت اول خود قرار بدهید .
خاندوزی با بیان اینکه نکته دوم در خصوص نقش 
آفرینی تأمین مالی توسعه است، گفت: یکی از دلایلی 
که دهه ۹۰ را ش��اید دهه ی از دس��ت رفته اقتصاد 
ایران ارزیابی کنیم به خاطر این اس��ت که موتورهای 
تأمین مالی پیش��رفت در اقتصاد ایران خاموش شد و 
اگر می بینیم که در نهایت تش��کیل سرمایه ناخالص 
در کش��ور به صفر و گاهی اوقات حتی به رقم منفی 

نزول کرد از بابت این است که نه دولت، نقش آفرینی 
س��نتی خود را در تملک دارایی های س��رمایه ای ایفا 
کرد و نه شبکه بانکی کشور این نقش را ایفاء نمود و 
نه جایگزینی برای این موتورهایی که به نحو س��نتی 

این کار را انجام می دادند پیدا شد.    
وی ادام��ه داد: ب��ه همی��ن دلی��ل بن��ا داری��م در 
نقش آفرین��ی تأمی��ن مالی پیش��رفت کم��ک کنیم. 
البته، نه پیش��رفت صرفاً به معنای توس��عه سخت و 
مکانیکی پروژه های بزرگ، بلکه توسعه فراگیر و رشد 
به مفهوم)inclusive growth(، یعنی برخورداری 
گروه های حاش��یه ای را هم ببینیم و سعی کنیم که 
گروه های دارای دسترسی کمتر به اعتبار به مثابه یک 

امر مهم در اداره اقتصاد مدرن، نیز بهبود یابد.  
 خاندوزی در ادامه ب��ا بیان اینکه همکاران من در 
وزارت اقتصاد با این نگاه یک محور ۴ گانه برای سال 
۱۴۰۱  تنظیم کرده اند اظهار داشت: یک بخش از آن 
مربوط به سیاست های اعتباری است و یک بخش از 
نیز به سیاست های رفع ناترازی مربوط است و قسمت 
س��وم نیز  به سیاستهای حوزه راهبردهای فناورانه و 
نو شدن شبکه بانکی مربوط است و بخش چهارم نیز 
ب��ه راهبردهای تنظیم که تنظیم گری های خاصی را 

برای دسترسی های ویژه پیشنهاد می دهد.
وزیر اقتصاد در پای��ان گفت: همکاران ما در تلاش 
هستند با همکاری خبرگان و مدیران سیستم بانکی 
کش��ور این چهار محور را تکمی��ل کنند و امیدواریم 
تا آخر فروردین رس��ماً آن را اعلام کرده و در اختیار 

مدیران شبکه بانکی کشور قرار گیرد.

آنطور که معاون وزیر راه و شهرسازی گفته است پس از بررسی 
سه موضوع سابقه مالکیت، تاهل و فرم »ج« ۵ میلیون و ۳۰۰ هزار 
نفر از متقاضیان نهضت ملی مس�کن حدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار 
نفر تایید و برای بررس�ی شرط س�کونت پنج ساله به استان های 

مربوطه معرفی شده اند.
ب��ه گزارش ایس��نا، برای تمامی ۵ میلی��ون و ۳۰۰ هزار متقاضی طرح 
نهضت ملی مسکن سه شاخص سابقه سکونت، متاهل یا سرپرست خانوار 
بودن و سبز بودن فرم »ج« انجام شده که ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر حائز 
شرایط شناخته شدند.   این افراد به منظور بررسی شرط چهارم مبنی بر 
سابقه سکونت پنج ساله در شهر مورد تقاضا به ادارات کل راه و شهرسازی 
یا ش��هر جدید مربوطه معرفی شده اند. این خبر را محمود محمودزاده � 
معاون وزیر راه و شهرس��ازی اعلام کرده و گفته است: کسانی که پیامک 
دریافت کرده اند مدارک خود را به صورت حضوری برای تش��کیل پرونده 
به آدرس اعلام ش��ده در پیامک تحویل دهند. پیش از این مدارک فقط 
در س��امانه بارگذاری ش��ده بود. به گفته وی، پس از آن که سابقه ۵ ساله 
س��کونت در استان کنترل ش��ود، فرد متقاضی برای تش��کیل پرونده به 
نظ��ام بانکی معرفی و بعد از افتتاح حس��اب و واریز وجه به پروژه متصل 
خواهد ش��د. او مبلغ آورده متقاضیان در مرحله اول را ۴۰ میلیون تومان 
اعلام کرده اس��ت. محمودزاده چند روز قب��ل درباره روند پرداخت آورده 
متقاضیان به ایسنا گفته بود: یک مرحله موقع ثبت نام است. مرحله دوم 

بعد از فوندانسیون، مرحله سوم بعد از اسکلت و سفت کاری و مرحله آخر 
هم در زمان نازک کاری توسط متقاضیان پرداخت می شود.

معاون وزیر راه و شهرس��ازی درباره نحوه تزریق تس��هیلات به پروژه ها 
نیز بیان کرد: تس��هیلات واحدهای جهش تولید و تامین مس��کن در سه 
مرحله پرداخت می شود. مرحله اول در زمان فوندانسیون، مرحله دوم در 
زمان اسکلت و  سفت کاری و مرحله سوم حین نازک کاری است. در واقع 

متقباضیان یک مرحله پیش پرداخت دارند که در تسهیلات نیست.
نهضت ملی مسکن در یک نگاه

بنابراین گزارش، قانون جهش تولید و تامین مسکن )نهضت ملی مسکن( 
مصوب ۱۷ مردادماه ۱۴۰۰ یکی از برنامه های کلان دولت سیزدهم محسوب 

می شود. دولت با تلفیق دو طرح »نهضت ملی مسکن« و »اقدام ملی مسکن« 
قصد دارد چهار میلیون واحد مسکونی طی چهار سال احداث کند. بانک ها 
موظف شده اند س��الیانه ۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات به طرح جهش 
تولید و تامین مس��کن اختصاص دهند. طبق آخرین آماری که محمودزاده 
� معاون وزیر راه و شهرس��ازی � ارایه داده تا روز ۱۴ اسفندماه ۱۴۰۰ تعداد 
۵۳۴ ه��زار واحد در قالب اقدام ملی و ۳۳۰ هزار واحد در قالب نهضت ملی 
مسکن، مجموعا ۸۶۴ هزار واحد یا تکمیل شده یا آماده عملیات اجرایی است. 
گفته می ش��ود تاکنون حدود ۴۰ هزار واحد در دو طرح مذکور افتتاح شده 
اس��ت. بنا به گفته وزیر راه و شهرسازی برای یک میلیون و ۵۰۰ هزار واحد 
هم زمین تامین شده است. مجموعا در دو طرح حمایتی نهضت ملی مسکن 
و اقدام ملی بیش از  ۵ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر ثبت نام کرده اند که ۲ میلیون 
و ۳۰۰ هزار نفر پس از بررس��ی س��ه شرط عدم سابقه مالکیت، تاهل و سبز 
بودن فرم »ج« حدود ۵ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر تایید شدند. وام این واحدها 
در تهران ۴۵۰ میلیون تومان، دیگر کلانشهرها ۴۰۰ میلیون، مراکز استانها 
۳۵۰ میلیون، س��ایر مناطق ش��هری ۳۰۰ میلیون و روستاها ۲۵۰ میلیون 
تومان با نرخ س��ود حداکثر ۱۸ درصد تعیین شده است. طبق آخرین اعلام 
محمودزاده، معاون وزیر راه و شهرسازی قیمت هر متر مربع واحدهای نهضت 
ملی مسکن ۴.۵ میلیون تومان خواهد بود. از سوی دیگر اکبر نیکزاد، رییس 
بنیاد مسکن قیمت واحدهای مذکور در بلوک های بالای شش طبقه را بین ۶ 

تا ۶.۵ میلیون تومان در هر متر مربع اعلام کرد.

حدود نیمی از متقاضیان نهضت ملی مسکن تایید شدند

رئی�س بنیاد مس�کن انقاب اس�امی گفت: میانگی�ن قیمتی 
که برای واحدهای نهضت ملی مس�کن محاس�به کردیم فراتر از 
متری ۴.۵ میلیون تومان اس�ت، اما ماک عمل، نرخی است که با 
پیمانکار توافق می شود؛ مسلما برای بلوکهای ۶ طبقه به بالا کمتر 

از متری ۶ تا ۶.۵ میلیون تومان تمام نمی شود.
ب��ه گزارش ایس��نا، اکب��ر نیکزاد در نشس��ت خبری به مناس��بت ۲۱ 
فروردین س��الروز افتتاح حس��اب ۱۰۰ امام )ره( و تاسیس بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی اظهار کرد: واحدهای نهضت ملی مسکن که توسط بنیاد 
مسکن احداث می شود انواع مختلفی دارد. به طور مثال در زاهدان و ایلام 

بلوک های ۱۰ طبقه احداث می کنیم و در شهربابک دو طبقه است.
وی افزود: طبیعتاً ه��ر چه تعداد طبقات افزایش پیدا کند قیمت تمام 
ش��ده بالا می رود. قابلیت س��اخت میانگین قیمتی که ما حساب کردیم 
متری ۴.۵ میلیون تومان نیست و فراتر خواهد بود ولی ملاک ما قراردادی 

است که با پیمانکار منعقد می کنیم.
نیکزاد تاکید کرد: آنچه مس��لم اس��ت این که هزینه ساخت پروژه های 
نهضت ملی مس��کن برای بلوک های ۶ طبقه و بیشتر کمتر از متری ۶ تا 

۶.۵ میلیون تومان تمام نمی شود.
رئیس بنیاد مس��کن در پاس��خ به سوال ایسنا مبنی بر اینکه چه تعداد 

واحد در سال جاری توسط بنیاد افتتاح خواهد شد گفت: حدود ۶۰ هزار 
واحد نهضت ملی مس��کن ش��هری توسط بنیاد مس��کن در حال ساخت 
اس��ت که ۵۱۹۴ واحد سال گذشته تحویل شد مابقی نیز بین ۱۸ تا ۲۴ 

ماه تکمیل می شود.
گلایه از وضعیت بودجه ریزی پروژه ها

رییس بنیاد مس��کن در بخش دیگری از صحبت های خود با اش��اره به 
تسهیلات ۲۰۰ میلیون تومانی مسکن روستایی با نرخ سود ۵ درصد که 
آبان ۱۴۰۰ به تصویب رس��یده است گفت: از آقای رییس جمهور که در 

بطن مردم اس��ت و با مترو به کرج  می رود درخواس��ت داریم که مطالبه 
روستاییان را درخصوص تس��هیلات ۲۰۰ میلیون تومانی پیگیری کنند. 
در حال حاضر سازمان برنامه و بودجه، محکم جلوی این مصوبه ایستاده 
و مکاتبات ما در این زمینه یک زونکن ش��ده است. رییس جمهور هم در 
این زمینه دس��تور اکید داده اما آق��ای میرکاظمی ترک فعل می کند. به 

نظر من میرکاظمی در بودجه ریزی تخصص لازم را ندارد.
وی درخصوص وضعیت واحدهای در حال س��اخت با مس��ئولیت بنیاد 
مس��کن گفت: سال گذش��ته ۵۹ هزار و ۱۱۴  واحد در شهرهای مختلف 
کشور در دست اجرا داشتیم. در شهر تهران نیز قرار شده ۱۸۰ هزار واحد 
احداث ش��ود که ۱۰ هزار واحد از این تعداد بر عهده بنیاد مس��کن قرار 
دارد. ۳۰۰۰ واحد از این تعداد شروع شده و ۷۰۰۰ واحد دیگر را در سال 
جاری آغاز می کنیم. رییس بنیاد مس��کن انقلاب اس��لامی یادآور شد: تا 
کنون ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار واحد روستایی نوسازی شده است. تا قبل از 
سال ۱۳۸۴ به میزان ۷ درصد از واحدها نوسازی شده بود که از آن سال 

تا کنون به ۵۰ درصد رسیده است.
نیکزاد تصریح ش��د: س��اخت ۴۰۰ ه��زار و احد در قال��ب نهضت ملی  
مس��کن به عهده بنیاد گذاشته شده که ۲۰۰ هزار واحد روستای و ۲۰۰ 

هزار واحد شهری خواهد بود.

رئیس بنیاد مسکن مطرح کرد

تخمین قیمت متری ۶ میلیون برای نهضت مسکن بلندمرتبه

دهه ۹۰ سال های از دست رفتن اقتصاد ایران بود 
وزیر اقتصاد:

با آغاز ماه رمضان صورت گرفت؛

بحران شیر، روغن و آرد در الجزایر
با وجود حضوری شدن مدارس و دانشگاه ها

اینترنت هنوز بی کیفیت است

روزهای اول ماه رمضان در الجزایر، ش�هروندان ش�اهد 
صف ه�ای طولان�ی ب�رای خری�د اق�ام اساس�ی غذایی، 
عمدتاً کالاهای یارانه ای مانند ش�یر، روغن خوراکی و آرد 

هستند.
ب��ه گزارش ایلنا از العربی الجدی��د، روزهای اول ماه رمضان در 
الجزایر، ش��هروندان ش��اهد صف های طولانی ب��رای خرید اقلام 
اساسی غذایی، عمدتاً کالاهای یارانه ای مانند شیر، روغن خوراکی 
و آرد هس��تند. س��اعت های طولانی انتظار در مقابل مغازه ها در 
میان س��کوت حکومت که پیش از ای��ن وعده  یافتن راه حل برای 
بحران کمبود کالا داده بودند، خشم الجزایری ها را افزایش داده است. شهروندان به طور فزاینده ای از افزایش 
قابل توجه قیمت کالاهای غذایی و کمبود شدید برخی از آنها رنج می برند. نزدیک به یک ماه است که الجزایر 
با کمبود شدید شیرخشک زندگی می کند و همین امر باعث شده تا هر روزه جمعیتی از شهروندان در مقابل 
فروشگاه های مواد غذایی صف آرایی کنند و منتظر رسیدن کامیون شیر یارانه ای باشند. الجزایری ها برای یک 

کیسه شیر از ساعت شش صبح هر روز در صف می ایستند. 
"صف شرم"

عبدالله معتوک می گوید که »بعد از نماز صبح مستقیماً از مسجد می آید تا جای خود را در صف رزرو کند 
تا  شیر بخرد و معمولاً بیش از یک ساعت طول می کشد تا نوبت به او برسد. وی به العربی الجدید گفت: "بی 
منطقی است که الجزایری ها پس از ۶۰ سال استقلال در چنین وضعیتی زندگی کنند. شهروندان کشورهای 
توسعه یافته به این فکر می کنند که چگونه خود و کشورشان را توسعه دهند و هر روز صبح ما با شرمساری 
برای بردن ش��یر در صف ایس��تاده ایم. صف از شیر یارانه ای شروع می شود، تا به صف روغن و آرد، نان، و صف 

سیب زمینی در برخی نقاط می رسد.
دولت الجزایر به قیمت شیر یارانه می دهد، زیرا قیمت یک لیتر آن ۲۵ دینار )۲۳ سنت آمریکا( تعیین شده 

است، در حالی که قیمت شیر بدون یارانه بسته به کیفیت بین ۵۰ تا ۱۰۰ دینار است.
تولیدکنن��دگان معتقدن��د که دلیل کمبود ش��یر در مغازه ه��ا و بازارها احتمالاً کاهش س��هم کارخانه ها از 

شیرخشک است.

در حال�ی ک�ه در ماه های گذش�ته، مس�وولان افزایش 
مصرف اینترنت به دلیل فرآیندهای آموزش آناین را یکی 
از مهم ترین عوامل کاهش سرعت و کیفیت اینترنت اعام 
کردند اما با حضوری ش�دن دانشگاه ها و مدارس، تغییری 
در کیفیت اینترنت احس�اس نمی شود و کاربران همچنان 

از سرعت های پایین ناراضی اند.
به گزارش ایسنا، مشکلات اینترنتی و سرعت و کیفیت پایین، در 
ماه های گذشته علاوه بر اعتراض کاربران اینترنتی، واکنش مسوولان 
حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات و حتی نمایندگان مجلس را به 

دنبال داشته است. البته عیسی زارع پور -وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- بارها عنوان کرده عدم سرمایه گذاری 
مناس��ب در س��ال های گذشته، امکان توسعه اینترنت ثابت را سلب و به شبکه اپراتورهای همراه فشار وارد کرده و 
مش��کلات اینترنت را سبب شده است و نمایندگان مجلس هم خواستار پاسخگویی وزیر ارتباطات درباره سرعت 
اینترنت بودند. همچنین در ماه های گذشته، علی بهادری جهرمی -سخنگوی دولت- درباره علت کاهش سرعت 
اینترنت گفته بود که زیرساخت های اینترنت ثابت که در سال های قبل توسعه پیدا نکرده، توان پاسخگویی به نیاز 
امروز شهروندان را ندارد. علاوه بر این، مجازی شدن مجدد کلاس ها و شیوع دوباره کرونا باعث افزایش استفاده از 
خدمات اینترنتی شده، تا جایی که مصرف  اینترنت همراه نسبت به سال ۱۳۹۹، ۴۰ درصد افزایش پیدا کرده است. 
در عین حال از سوی سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی نیز اعلام شد که بررسی وضعیت اپراتورهای همراه 
نشان می دهد حجم دیتای مصرفی مشتریان )payload( افزایش یافته و در پی افزایش مصرف، سرعت دسترسی 
)Throughput( کاربران کاهش داشته و درواقع اثرگذاری مستقیم افزایش مصرف روی سرعت به دلیل کمبود 
منابع مورد نیاز ش��بکه است و علت اصلی ش��رایط موجود در حوزه کیفیت اینترنت، عدم توسعه شبکه اپراتورها 
متناسب با افزایش مصرف کاربران است. از طرفی در حالی که تاکنون اخباری مبنی بر عدم توسعه پهنای باند کافی 
از سوی شرکت ارتباطات زیرساخت به ارائه دهندگان خدمات اینترنتی مطرح شده، شرکت مخابرات ایران، با بیان 
اینکه تامین پهنای باند مصرفی شرکت مخابرات ایران در وضعیت عادی قرار دارد، اعلام کرد با بررسی های انجام شده، 
در حال حاضر مشکلی در تأمین پهنای باند اینترنت شرکت مخابرات ایران وجود ندارد و علی رغم افزایش مصرف در 

روزهای اخیر، با تامین پهنای باند لازم، مشکلی از این بابت برای مشترکین مشاهده نشده است.


